
Crna Gora
SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE 

Broj: 01-1301/1 
Podgorica, 30.08.2022. godine 

Z A P I S N I K  

sa 321. sjednice Savjeta, održane 30. avgusta 2022. godine

Trista dvadeset i prva sjednica Savjeta Agencije za elektronske medije (u daljem tekstu: 
SAEM) je počela u 13 sati.

Sjednici su prisustvovali članovi:

1. Dr Branko Bošković,
2. Edin Koljenović i
3. Milan Radović.

Sjednici nisu prisustvovali članica prof. dr Andrijana Nikolić i član Rajko Todorović.
Pored navedenih, sjednici SAEM-a prisustvovali su i: Jadranka Vojvodić -  pomoćnica 

direktora, Elvira Ceković - rukovoditeljka službe za odnose sa javnošću i opšte poslove i Ranka 
Novaković - sekretarka SAEM-a.

Sjednicom SAEM-a predsjedavao je predsjednik dr Branko Bošković.

Rad sjednice pratili su mediji.

Usvojen je sljedeći

DNEVNI RED:

1. Izbor vršioca dužnosti direktora Agencije za elektronske medije;

2. Rasprava o prilogu na jutarnjem programu Televizije „Pink M" od 27. avgusta;

3. Pravilnik o izmjenama i dopunama pravilnika o pravima i obavezama emitera tokom 
kampanja za za izbore za odbornike u Skupštini Glavnog grada Podgorica, Skupštinama 
opština Bar, Bijelo Polje, Danilovgrad,^ Golubovci (opštine u okviru glavnog grada), 
Kolašin, Plav, Plužine, Pljevlja, Rožaje, Šavnik i Žabljak, koji će biti održani 23. oktobra 
2022. godine i za prijevremene izbore za odbornike u skupštinama opština Budva i 
Tivat, koji će biti održani 23. oktobra 2022. godine i

4. Razno.
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• Tačka 1: Izbor vršioca dužnosti direktora Agencije za elektronske medije

SAEM je na 319. sjednici, od 12. avgusta, donio odluku o razrješenju direktora Agencije za 
elektronske medije Gorana Vukovića. SAEM je u obavezi da shodno zakonskoj regulativi imenuje 
vršioca dužnosti iz reda zaposlenih, do imenovanja novog direktora ali ne duže od šest mjeseci.

Predsjednik dr Branko Bošković je kazao da je razgovorao za zaposlenim u Agenciji i 
predlaže da vršilac dužnosti direktora bude Nikola Ivanović. Nikola Ivanović je diplomirani inženjer 
elektrotehnike, zaposlen na radnom mjestu Savjetnika direktora za tehnički razvoj u sektoru audio- 
vizuelnih medijskih usluga i ima višegodišnje iskustvo na rukovodećim pozicijama u Agenciji za 
elektronske medije. Upitao je ostale članove da li imaju još predloga za vršioca dužnosti. Odgovorili 
su da nemaju.

SAEM je odlučio da tajno glasa o izboru vršioca dužnosti direktora AEM.

Zaključci:
Jednoglasno se donosi Odluka o imenovanju vršioca dužnosti direktora Agencije za 

elektronske medije. Za vršioca dužnosti direktora Agencije za elektronske medije imenuje se Nikola 
Ivanović. Mandat vršioca dužnosti će trajati najduže šest mjeseci i u tom periodu će biti sproveden 
konkurs za izbor direktora.

• Tačka 2: Rasprava o prilogu na jutarnjem programu Televizije „Pink M" od 27. 
avgusta

Milan Radović je odmah po izvještavanju 27. avgusta na televiziji „Pink M" o tragediji na 
Cetinju od 12. avgusta zatražio od stručnih službi AEM hitno reagovanje i da se o tome obavijesti 
javnost. Inicijativu su podržali Edin Koljenović, prof. dr Andrijana Nikolić i dr Branko Bošković.

Dr Branko Bošković je kazao da su odsutni članovi Rajko Todorović i prof.dr Andrijana 
Nikolić poslali mejlove da ne mogu prisustvovati sjednici. Prof. dr Andrijana Nikolić je u mejlu 
kazala "da se TV Pink M zamrači na najmanje godinu dana, ako ne zbog do sada svih uvredljivih 
objava, ono zbog obaveze poštovanja prema žrtvama masakra na Cetinju i boli njihovih 
porodica". Rajko Todorović je naveo „kad je u pitanju skandal sa PINK TV tražim najoštrije sankcije 
i zamračenje tog programa u narednih godinu dana". Dr Branko Bošković je kazao da je 
poslovnikom SAEM-a propisano da Savjet odlučuje na sjednicama, tako da se stavovi odsutnih 
članova, iako veoma važni, ne mogu smatrati kao glasanje.

Milan Radović je kazao da se u ovom prilogu sudaraju dva prava. Jedno je pravo na 
slobodu izražavanja, a drugo je pravo na privatnost. Kaže da se' prilog zasniva na spekulacijama, 
nije zasnovan na činjenicama i na senzacionalistički način se govorilo o tragediji, kao i da se nije 
vodilo računa o pravima žrtava, privatnosti porodica itd. Smatra da SAEM treba da donese odluku i 
predlaže da se ovaj programski sadržaj zamrači u trajanju od šest mjeseci.

Edin Koljenović je kazao da je SAEM odmah reagovao i razgovarao o navedenoj emisiji. 
Saglasan je sa predlogom i stavovima kolege Milana Radovića. Naglasio je da navedena situacija 
ne dešava prvi put, već postoji višegodišnji kontinuitet u kršenju profesionalnih i novinarskih 
standarda, onoga što definiše crnogorska legislativa kao i međunarodni standardi. SAEM ima 
obavezu da zauzme stav i navodi da je navedeni sadržaj kulminacija jednog pristupa i tretiranja 
određene teme.

Dr Branko Bošković je kazao da se slaže sa stavovima kolega i da novinari moraju voditi 
računa kako će izvještavati o tragediji koja je zadesila Crnu Goru. Ovo je tragičan događaj koji je 
duboko potresao crnogorsko društvo i senzacionalističko izvještavanje osuđuje i smatra porazom 
novinarske etike. Nadalje, kazao je da analizirajući pravne osnove koje su na raspolaganju, ovdje 
se radi o kršenju profesionalnih standarda. Na kraju, s obzirom da dva člana nisu prisutna, a da je 
pitanje veoma važno, predlaže da se glasanje o ovoj temi odloži za narednu sjednicu, koja bi se 
što prije sazvala, a na kojoj će se svi članovi izjasniti da li su se stekli uslovi da se zbog kršenja 
standarda propisanih Konvencijom o prekograničnoj televiziji od regulatornog tijela u Srbiji zatraži
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pokretanje procedure za utvrđivanje odgovornosti emitera TV programa „Pink M" i da preduzmu 
adekvatne mjere.

Milan Radović smatra da SAEM danas treba donijeti odluku, naglašavajući da je javnost 
veoma uznemirena i da SAEM mora da reaguje bez odlaganja i očekuje efikasnost i odgovornost 
članova SAEM-a kada je u pitanju ovaj programski sadržaj. U prilogu se radi o etiketiranju i 
diskriminaciji, ugrožavanje prava maloljetnika, kao i da se radi o kontinuitetu, što je kazao i kolega 
Koljenović, i da se na ovoj televiziji na senzacionalistički način biraju i teme i sagovornici kada se 
radi o Crnoj Gori.

Edin Koljenović smatra da je vrlo važno da se čuje stav stručnih službi AEM, kao i da treba 
sačekati dobijanje pismenog stručnog nalaza.

Članovi su saglasni da navedeni prilog predstavlja primjer kršenja profesionalnih i etičkih 
novinarskih standarda. Prilogom se na neprimjeren način iznose navodi o uzrocima porodične 
tragedije, bez iskazivanja saosjećanja sa članovima porodica žrtava i drugim osobama koje su 
njome pogođene i poštovanja njihovog dostojanstva i prava na privatnost. Emiter nije pokušao da 
eliminiše senzacionalizam već je ovim prilogom potvrdio da mu je to upravo bio cilj.

Zaključak:

Glasanje po ovoj temi se odlaže za sljedeću sjednicu.

• Tačka 3: Pravilnik o izmjenama i dopunama pravilnika o pravima i obavezama 
emitera tokom kampanja za za izbore za odbornike u Skupštini Glavnog grada 
Podgorica, Skupštinama opština Bar, Bijelo Polje, Danilovgrad, Golubovci (opštine u 
okviru glavnog grada), Kolašin, Plav, Plužine, Pljevlja, Rožaje, Šavnik i Žabljak, koji će 
biti održani 23. oktobra 2022. godine i za prijevremene izbore za odbornike u 
skupštinama opština Budva i Tivat, koji će biti održani 23. oktobra 2022. godine

Zakonom o elektronskim medijima propisano je da SAEM, u roku od sedam dana od dana 
raspisivanja izbora, donosi propis kojim se bliže uređuju uslovi za realizaciju prava i obaveza 
emitera kada su u pitanju izborne kampanje i političko oglašavanje. SAEM je na prošloj sjednici 
usvojio Predlog pravilnika o izmjenama i dopunama pravilnika o pravima i obavezama emitera 
tokom kampanja za za izbore za odbornike u Skupštini Glavnog grada Podgorica, Skupštinama 
opština Bar, Bijelo Polje, Danilovgrad, Golubovci (opštine u okviru glavnog grada), Kolašin, Plav, 
Plužine, Pljevlja, Rožaje, Šavnik i Žabljak, koji će biti održani 23. oktobra 2022. godine i za 
prijevremene izbore za odbornike u skupštinama opština Budva i Tivat, koji će biti održani 23. 
oktobra 2022. godine, koji je bio na javnoj raspravi do 29.avgusta. U toku javne rasprave nije 
pristigla ni jedna primjedba/komentar.

Zaključci:

Usvaja se Pravilnik o izmjenama i dopunama pravilnika o pravima i obavezama emitera 
tokom kampanja za za izbore za odbornike u Skupštini Glavnog grada Podgorica, Skupštinama 
opština Bar, Bijelo Polje, Danilovgrad, Golubovci (opštine u okviru glavnog grada), Kolašin, Plav, 
Plužine, Pljevlja, Rožaje, Šavnik i Žabljak, koji će biti održani 23. oktobra 2022. godine i za 
prijevremene izbore za odbornike u skupštinama opština Budva i Tivat, koji će biti održani 23. 
oktobra 2022. godine. Pravilnik će biti objavljen u „SI. listu Crne Gore".

• Tačka 4: Razno

a) Aktivnosti u vezi izrade novog Pravilnika o raspodjeli sredstava iz fonda za
podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija

SAEM je najavio nastavak rada na izradi novog Pravilnika o raspodjeli sredstava iz fonda za 
podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i neprofitnim 
elektronskim medijima.
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Zaključak:

Zadužuje se AEM da pripremi predlog izmjena u toku sledeće nedjelje kada će se 
organozovati i interni sastanak.

Sjednica je završena u 13:30 sati.

Zapisnik sastavila 
Ranka Novaković

Predsjednik 
Savjeta Agencije za elektronske medije 

lif^hBranko Bošković
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